
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 3. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 21.09.2020 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

Přítomni: Josef Kozel; JUDr. Tomáš Plavec; Otakar Volejník; Jan Bareš; Mgr. Eva Bočková; Bc. František Dvořák, MBA; 
Ing. Aleš Jiroutek; Ing. Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Ing. Lenka Ulrichová; Tomáš Morávek; Ing. Lucie 
Nepovímová, MBA; Ondřej Dostál; Michaela Dyčková; Mgr. Klára Husáková; Jan Řehák; Jiří Pošík; Ing. 
Zdenka Sedláčková; Mgr. Alena Stránská 

Omluveni: Mgr. Marek Výborný; Mgr. Stanislav Mráz 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Ing. Lenka Ulrichová, Otakar Volejník 

Ing. arch. Ondřej Teplý, městský architekt, Vladislav Tomiška, předseda OV pro Chotěnice  
a Radlín, Roman Charvát, velitel MP 

 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu  Ing. Ivana Jankovská (KT) 

2. Kontrola usnesení Ing. Ivana Jankovská (KT) 

3. Zpráva o činnosti Rady města Josef Kozel (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru ZM Jan Řehák (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZM Ing. Aleš Jiroutek (ZM) 

6. Zpráva o činnosti OV pro Konopáč Mgr. Alena Novotná (OVK) 

7. Zpráva o činnosti OV pro Chotěnice a Radlín Vladislav Tomiška (OVCh) 

8. Zpráva o činnosti Městské policie Heřmanův Městec Roman Charvát (MP) 

9.1. Odprodej pozemku p.č. 2092/3 Josef Kozel (ST) 

9.2. Odprodej pozemků p.č. 856/24 a st. 1637 Josef Kozel (ST) 

9.3. Odprodej části pozemku p.č. 2259 Josef Kozel (ST) 

10. Zakoupení hotelu Bílý beránek - městské kino JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

11. Návrh na pořízení  změny č.2 Územního plánu Heřmanův Městec Josef Kozel (ST) 

12. Změna organizačního řádu - zařazení TIC pod SPOKUL HM, p.o. JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

13. Členství města ve Sdružení místních samospráv ČR Josef Kozel (ST) 

14. Hospodaření města k 30.6.2020 Josef Kozel (ST) 

15. Rozpočtové opatření ZM/2020/03 Josef Kozel (ST) 

16. Zrušení Heřmanoměsteckých podzimních slavností JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

17. Diskuse Ing. Ivana Jankovská (KT) 

18. Závěr Ing. Ivana Jankovská (KT) 

 



K jednotlivým bodům programu: 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu  

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Pan starosta přivítal přítomné, konstatoval počet přítomných zastupitelů a usnášeníschopnost zastupitelstva. 
Informoval o zápisu z jednání zastupitelstva dne 22.6.2020 a o distribuci podkladových materiálů a jejich zveřejnění.  
Podklady byly uvolněny dne 11.9.2020. Omluvil členy zastupitelstva Mgr. Výborného a Mgr. Mráze. Podle platného 
jednacího řádu určil zapisovatelku zápisu Ing. Ivanu Jankovskou a navrhl schválit ověřovatele zápisu Ing. Lenku 
Ulrichovou a Otakara Volejníka. Poté přednesl program jednání, navrhl na základě doporučení členů rady města 
doplnění programu o bod "Zrušení konání Heřmanoměsteckých podzimních slavností" a následně požádal o hlasování 
o doplněném programu jednání zastupitelstva. 
 
Usnesení č.: Z/2020/035 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ing. Ivana Jankovská 

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu Ing. Lenku Ulrichovou a Otakara Volejníka 

III. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program jednání 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Pan starosta přednesl kontrolu usnesení s termínem splnění od 22.6.2020 do 21.9.2020. Všechna usnesení byla 
splněna, podrobný výčet jak byla splněna, byl k dispozici pro zastupitele i veřejnost jako součást podkladů pro jednání.  
 
Usnesení č.: Z/2020/036 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení za období od 22.6.2020 do 21.9.2020.  
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 



Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
3. Zpráva o činnosti Rady města 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta přednesl zprávu o činnosti rady města, její jednání byla vždy usnášeníschopná, zabývala se běžným 
chodem města, popovodňovou situací včetně vyhlášení veřejné sbírky na transparentní účet pro občany postižené 
povodní ve městě. Dále měla na programu jednání o situaci okolo coronavirové pandemie. Připomněl rozhodnutí rady 
nekonat tradiční pouť nebo doporučení rady města odkoupit budovu hotelu Bílý beránek. Jednáno bylo i o organizační 
změně zařazení TIC, zahájení prací na druhé změně územního plánu a členství ve Svazu místních samospráv. 
 
Usnesení č.: Z/2020/037 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti rady města za období od 11.6.2020 do 11.9.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru ZM 

Předkládá: Jan Řehák - zastupitel 
 
Předseda výboru přednesl Zprávu o činnosti finančního výboru, který kontroloval ZUŠ, DDM a pronajímání pozemků 
města. Navrhl upravit navržené usnesení - bod 2.2 vypustit. Hlasováno bylo o upraveném usnesení. Pan místostarosta 
poděkoval za kontrolu pronájmů pozemků ve vlastnictví města, protože se touto problematikou chtěl v nejbližší době 
zabývat.  
 



Usnesení č.: Z/2020/038 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Finančního výboru za období od 22.6. 2020 pro jednání zastupitelstva města konané dne 
21.9.2020. 

II. 
 

u k l á d á 
radě města zabývat se doporučením FV ze „Zápisu o provedené kontrole pronájmu městských pozemků“ a učinit 
nezbytné kroky pro co nejefektivnější a zároveň nejhospodárnější vedení této agendy 
Zodpovídá: Josef Kozel, starosta města 
Termín: 31.12.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZM 

Předkládá: Ing. Aleš Jiroutek - zastupitel 
 
Pan předseda kontrolního výboru přednesl zprávu o činnosti výboru, konstatoval, že proběhly tři kontroly. Měl 
výhrady k tomu, že v podkladech k jednání nejsou přiloženy zápisy z těchto kontrol. Na výhrady předsedy výboru 
reagovala tajemnice úřadu a vedoucí odboru Správy majetku. Paní tajemnice informovala zastupitele, že pan 
předseda předložil zprávu o činnosti sedm dní po termínu, kdy měla být předložena a současně s ní byly doručeny 
zprávy z kontrol emailem bez jakýkoliv podpisů. Do dne konání zastupitelstva nebyly doručené v podobě, jakou 
vyžaduje zákon o obcích, tj. podepsané těmi, kdo kontrolu prováděli a podepsané zaměstnancem, jehož činnosti se 
kontrola týkala. Nebyl poskytnut prostor zaměstnancům, aby se k nálezům výboru vyjádřili. Proto zprávy nebyly 
považovány za dokončené, a proto nebyly připojeny k podkladům pro jednání. Pan vedoucí odboru Správy majetku 
reagoval na výtku předsedy výboru o jejich nespolupráci. Ocitoval časový harmonogram zaslaných žádostí výboru 
včetně dat, kdy byly požadované podklady poskytnuty, popř. připraveny k nahlédnutí.  
 
Usnesení č.: Z/2020/039 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Kontrolního výboru ZM za období červen, červenec a srpen 2020. 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 



Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
6. Zpráva o činnosti OV pro Konopáč 

Předkládá: Mgr. Alena Novotná - předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč 
 
Pan místostarosta přednesl zprávu o činnosti osadního výboru, zastoupil tak nepřítomnou omluvenou předsedkyni OV 
Mgr. Alenu Novotnou. Zpráva obsahovala stručný přehled činnosti výboru, včetně využití rozpočtu na pořízení 
křovinořezu. 
 
Usnesení č.: Z/2020/040 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti výboru za období od 22.6. 2020 do 8.9. 2020.  

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
7. Zpráva o činnosti OV pro Chotěnice a Radlín 

Předkládá: Vladislav Tomiška - předseda Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Pan předseda výboru informoval o práci, který v době nouzového stavu OV komunikoval pouze elektronicky. Zastavil 
se u problematiky švestkového sadu, který by měl být revitalizován. 
 
Usnesení č.: Z/2020/041 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zápis z jednání OV pro Chotěnice a Radlín ze dne 7.9. 2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 



Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
8. Zpráva o činnosti Městské policie Heřmanův Městec 

Předkládá: Roman Charvát - velitel městské policie 
 
Velitel MP přednesl zprávu o činnosti policie především o spolupráci v době povodní. Připomněl nejčastější přestupky, 
proběhlá měření rychlosti přenosným radarem, odchyt toulavých psů a labutí. Řešení znečištěné vozovky, asistenci 
záchranným složkám u pádu dítěte z okna, asistenci u odebrání dítěte, hledání ztracené stařenky, převozy občanů pod 
vlivem návykových látek na záchytnou stanici apod. Informoval o změně sídla městské policie, na adresu nám. Míru 
č.p. 22, do prostor Staré radnice.  
 
Usnesení č.: Z/2020/042 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti policie za období od 1.6.2020 do dne 31.8.2020.  

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
9/1. Odprodej pozemku p.č. 2092/3 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost p. Markové o odkup pozemku v Havlíčkově ulici podél silnice (chodník směrem na 
Klešice), nesouhlasné stanovisko vydal odbor Správy majetku, městský architekt i rada města. Dotaz p. Řeháka zněl, 
zda se zkoumala informace, že jí byl pozemek odebrán neprávem, pan starosta odpověděl, že město nemá žádný 
legitimní důvod pochybovat o vlastnictví. Pan Jiří Pošík upozornil, že žadatelka již buduje okolo pozemku zábradlí. 
 
Usnesení č.: Z/2020/043 



  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemku parcelní číslo 2092/3 v k.ú. Heřmanův Městec paní Anně Markové 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování paní Markové o výsledku Zastupitelstva města Heřmanův Městec  
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 16.10.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
9/2. Odprodej pozemků p.č. 856/24 a st. 1637 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost pana Petra Kohouta o odprodej pozemku v lokalitě Ježkovka. Konstatoval, že žádosti v 
této lokalitě se zamítají, odbor správy majetku i městský architekt poskytl nesouhlasné stanovisko a rada města jej 
rovněž nedoporučila. 
 
Usnesení č.: Z/2020/044 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemků parcelní číslo 856/24 a st. 1637 v k.ú. Heřmanův Městec panu Petru Kohoutovi 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování pana Kohouta o výsledku Zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.10.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  



Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

9/3. Odprodej části pozemku p.č. 2259 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Bendových o odkoupení části pozemku parcelní číslo 2259 v k.ú. 
Heřmanův Městec. Jedná se o pozemek v ulici Konopáčská, kde mají zaploceno cca 6 m2 z důvodu zarovnání pozemku 
pro potřeby pojezdové brány. Žadatelé souhlasili s úhradou za vypracování geometrického plánu a správního poplatku 
za vklad do Katastru nemovitostí. Odbor správy majetku, městský architekt i rada města vydali souhlasné stanovisko. 
 
Usnesení č.: Z/2020/045 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 2259 v k.ú. Heřmanův Městec o výměře cca 6 m2 manželům Janě a Jiřímu 
Bendovým za cenu 281,- Kč/m2 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s Janou a Jiřím Bendovými 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.12.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
 
10. Zakoupení hotelu Bílý beránek - městské kino 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta předložil nabídku na odkoupení hotelu Bílý beránek, konstatoval, že cenu 7 mil. Kč včetně 
splátkování považuje za seriózní. Připomněl důležitost objektu, neboť je v něm umístěno městské kino. Zazněl dotaz 
Ing. Jiroutka, kolik bude stát rekonstrukce, zda se zvažovalo postavit kino zcela nové a zda je vhodné, aby město bylo 
provozovatelem komerčních prostor restaurace. Pan místostarosta se vyjádřil ke stavu - ten není havarijní, cena 
odpovídá stavu a zájemce o pronájem komerčních prostor město má, uznal, že s provozem jsou vždy starosti. Stavba 
nového kina nebyla v úvahách rady města. Pan Jiří Pošík se dotázal, kolik v současné době město platí pronájem, pan 
místostarosta odpověděl že 10.000 Kč/měsíc. Pan Volejník řekl, že souhlasí s odkoupením, i za cenu velkých investic, 
odhadem cca 20 mil. Kč. Dodal, že je nutné se financováním i formou financování včetně dotací zabývat. Pan Řehák 
pochválil cenu a splátkování, ale doplnil, že mu chybí záměr, jak se s budovou bude nakládat ve formě projektu, popř. 
předběžné ceny rekonstrukce. Na to reagoval pan místostarosta, že to chápe, ale nelze zadat projekt, pokud budovu 
město nevlastní. 
 
Usnesení č.: Z/2020/046 



  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
zakoupení pozemku parcelní číslo st. 196/1 k.ú. Heřmanův Městec jehož součástí je stavba č.p. 177, Heřmanův 
Městec, občanská vybavenost za kupní cenu 7.000.000 Kč rozloženou do 4 stejných splátek ročně 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík zdržel se Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA zdržela se Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková zdržela se 
Mgr. Alena Stránská zdržela se   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 13, Proti: 0, Zdrželi se: 6, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
11. Návrh na pořízení  změny č.2 Územního plánu Heřmanův Městec 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh změny č. 2 Územního plánu města. Zapracovány jsou úpravy v lokalitách Pod nádražím a 
Jiráskova ul. Na dotazy zastupitelů i z pléna odpovídal městský architekt i p. Zahrádka, který inicioval tuto změnu.   
Upozornil, že v původním územním plánu byla plánovaná zastavěnost vyšší, první změnou byla snížena na 40 % a nyní 
se bude navrhovat na 50 %, pan Volejník vznesl dotaz, zda je ve změně zahrnuta regulace výšky nových budov. Pan 
architekt odpověděl, že limity výšky budov by se měnit neměly. 
 
Usnesení č.: Z/2020/047 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
v souladu se zněním § 46 odst. 3 stavebního zákona Návrh na pořízení změny č. 2 ÚP Heřmanův Městec 

II. 
 

s c h v a l u j e 
v souladu se zněním § 55a zákona č. 183/2006 Sb., stavební zákon (tzv. zkrácený postup) pořízení změny č. 2 ÚP 
Heřmanův Městec 

III. 
 

s c h v a l u j e 
Ing. arch. Martina Dobiáše jako zpracovatele změny č. 2 ÚP  

IV. 
 

s c h v a l u j e 
MěÚ Chrudim, odd. Územního plánování jako pořizovatele změny č. 2 ÚP  

V. 
 

j m e n u j e 
pro proces pořizování změny č.2 ÚP starostu města Josefa Kozla, coby určeného zastupitele  

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 



Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
12. Změna organizačního řádu - zařazení TIC pod SPOKUL HM, p.o. 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta zdůvodnil předkládaný materiál s navrhovanou organizační změnou, která spočívá v převedení 
turistického a informačního centra pod příspěvkovou organizaci SPOKUL HM, p.o. Dlouhodobě existují kompetenční 
spory mezi TIC a právě SPOKUL HM, p.o.. Rada města měla k dispozici stanoviska TIC, SPOKUL HM, p.o. i Komise pro 
cestovní ruch a propagaci města, všechna byla souhlasná, proto doporučila zastupitelstvu tuto změnu schválit.  
 
Usnesení č.: Z/2020/048 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
zrušení organizační složky města - turistické informační centrum města a její zařazení pod SPOKUL HM, p.o. k 
01.01.2021 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
13. Členství města ve Sdružení místních samospráv ČR 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta informoval o členství v několika sdružujících organizacích (DSO Heřmanoměstecko + MAS Železnohorský 
region, Svaz měst a obcí ČR, Sdružení historických sídel ČMS). Za výhodu navrhovaného členství považoval bezplatné 
školení úředníků, přístup k jiné problematice, než se zabývá Svaz měst a obcí ČR a větší zaměření na praktické činnosti 
obcí a měst. Hlavní rival Svaz měst a obcí ČR (SMO ČR) je zaměřen více na celostátní politiku, oponenturu zákonů a vliv 
na rozhodování vlády, parlamentu a senátu. Tam rovněž své snahy projevuje i SMS ČR, ale pro naše město je 
nadstavbou právě krajská úroveň, kterou v podstatě Svaz měst a obcí ČR nemá. Rada města by případně po době 1-2 
let mohla vyhodnotit, zda ponechat členství souběžně i ve Svazu měst a obcí ČR i ve Sdružení místních samospráv ČR. 
Roční členský poplatek činí 2500 Kč za obec + 2 Kč za obyvatele s trvalým pobytem. 
 
 
Usnesení č.: Z/2020/049 
  



Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
přistoupení obce Heřmanův Městec do Sdružení místních samospráv ČR na základě § 46 a § 84 odst. 2 písm. e 
zákona o obcích č. 128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů a čl. 3 Stanov Sdružení místních samospráv České 
republiky 

II. 
 

u k l á d á 
starostovi obce vyplnění příslušné přihlášky a její zaslání spolu s tímto usnesením na adresu sídla Sdružení 
místních samospráv ČR, a to ve lhůtě jednoho týdne od jednání zastupitelstva obce. 
Zodpovídá: Josef Kozel, starosta města 
Termín: 28.09.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14. Hospodaření města k 30.6.2020 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil informaci o hospodaření města k 30.6.2020 ve struktuře schválené zastupitelstvem města. 
Sdělil, že celkové příjmy včetně daňových příjmů jsou na úrovni 49,3 %, celkové výdaje 32,4 % ze schváleného 
rozpočtu. Výpadek plánovaných daňových příjmů je 7 % což je cca 7 mil. Kč. Hospodaření vedlejšího hospodářství k 
30.6.2020 je v zisku, a to ve výši 1 321 614 Kč, největší podíl činí příjmy z hospodaření v lesích a vyslovil poděkování 
správci městských lesů Ing. Jedličkovi. Pan Volejník navrhl případně ušetřené částky za nekonání podzimních slavností 
přesunout do rezervy. Pan starosta poděkoval za podnět a navrhl ho projednat až v bodě programu, kde se bude 
projednávat možné zrušení městských slavností.  
 
Usnesení č.: Z/2020/050 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 30.6.2020, včetně plnění rozpočtu vedlejšího hospodářství k 
30.6.2020 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 



Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
15. Rozpočtové opatření ZM/2020/03 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že od posledního zasedání zastupitelstva města rada města žádné rozpočtové opatření 
neprováděla. Předkládané opatření reaguje na straně příjmů na přijaté dotace, pojistná plnění za povodně, úhrady 
věcných břemen a na kompenzační bonus z titulu výpadku daňových příjmů v důsledků epidemie covid. Na straně 
výdajů jsou zahrnuty přijaté dotace a projevilo se snížení cen investičních akcí díky úspěšnému výběrovému řízení i 
rozfázování úhrad u velkých akcí do letošního i příštího roku, zahrnuta je i první splátka za navrhovaný nákup hotelu 
Bílý beránek. Celková bilance opatření činí + 48 259 tis. Kč a pro letošní rok nebude třeba čerpat investiční úvěr. Pan 
místostarosta se vrátil k úsporám za případně zrušené slavnosti, rozpočet slavností počítal s částkou 150 tisíc Kč z 
prostředků města a 130 tisíc Kč od sponzorů, které se ale budou případně vracet. 
 
Usnesení č.: Z/2020/051 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření č. 3/2020 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
16. Zrušení Heřmanoměsteckých podzimních slavností 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Při schvalování navrhovaného programu jednání byl do něho na návrh pana starosty doplněn bod "Zrušení 
Heřmanoměsteckých podzimních slavností". Pan místostarosta informoval o velkém zájmu stánkařů. Rovněž 
konstatoval, že těsně před jednáním zastupitelstva bylo zveřejněno rozhodnutí Pardubického kraje o povinnosti nosit 
roušky na akcích tohoto charakteru a o uzavření vysokých škol v kraji.  Krizový štáb kraje rovněž zveřejnil informaci, že 
okres Chrudim postoupil na semaforu do oranžové barvy. Pan Bc. Dvořák chtěl znát stanovisko krajské hygienické 
stanice Pardubického kraje - pan starosta odpověděl, že stanovisko není k dispozici, protože ředitel KHS byl na jednání 
krizovém štábu kraje. Pan Řehák se dotázal na finanční náročnost zrušení slavností. Pan místostarosta odpověděl, že 



zatím byly čerpány výdaje za plakáty a materiál na označení stánkových míst na náměstí. Ve smlouvách s umělci bylo 
zahrnuto ustanovení, že pokud budou slavnosti zrušeny, nenáleží jim sjednaná odměna, rozhodující je kdo slavnosti 
zruší. Pan Nevečeřal doplnil, že to záleží na agenturách. Pan Volejník navrhl počkat na rozhodnutí nového ministra 
zdravotnictví, který se v úterý ujímá funkce a lze předpokládat, že vyhlásí další opatření. Pan Bc. Dvořák konstatoval, 
že pro něj nejsou rozhodující finance, ale zdraví spoluobčanů. Pan místostarosta doplnil, že očekává malou účast 
občanů na slavnostech a konstatoval, že ani členové rady nejsou jednotní v názoru, zda zrušit nebo konat slavnosti. 
Následně pan starosta přednesl návrh usnesení: Zastupitelstvo města rozhoduje o zrušení Heřmanoměsteckých 
podzimních slavností plánovaných na sobotu 26.září 2020 a ukládá radě města zbylou část finančních prostředků 
vyčíslenou dle skutečnosti převést do kapitoly 2.1.2. Krizové řízení - rezerva pro krizové stavy. 
  
Usnesení č.: Z/2020/052 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

r o z h o d u j e 
o zrušení Heřmanoměsteckých podzimních slavností plánovaných na sobotu 26.září 2020 

II. 
 

u k l á d á 
radě města zbylou část finančních prostředků vyčíslenou dle skutečnosti převést do kapitoly 2.1.2. Krizové řízení - 
rezerva pro krizové stavy. 
Zodpovídá: Josef Kozel, starosta města 
Termín: 30.11.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA proti 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec zdržel se Josef Kozel proti 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 2, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
17. Diskuse 

Diskusi zahájil p. Řehák dotazem, zda existuje soupis majetku města, který po úřadu požadovala již předchozí rada 
města. Odpověděla p. Ing. Sedláčková, že ano ve formě inventurních soupisů. Pan Řehák reagoval, že byl požadován 
jiný tvar soupisu.  Pan starosta odpověděl, že se domnívá, že pan Řehák má na mysli podobu, která byla projednána v 
letech 2014 až 2018, kdy byl členem rady města a do komunálních voleb 2018 nebyla realizována. Pan místostarosta 
doplnil, že nemovitý majetek je uveden na listu vlastnictví č. 10001.  
Další jeho dotaz padl na vývoj situace okolo zámeckého parku, p. ředitelka Mgr. Husáková se odvolala na poslední 
vydání Leknínu, kde je popsaná situace v parku, doplnila, že je podaná žádost o dotaci na revitalizaci parku a že 
spolupracuje s komisí pro životní prostředí.  Odmítla informace, o prodeji parku – potvrdila, že prodávat se nebude. 
Nyní se čeká se na projekt revitalizace parkových cest a luk, opravují se mostky, u náhonu a rybníka probíhají 
geologické průzkumy. Vzhledem k hodnotě a složitosti revitalizace parku nechtěla slíbit termín otevření.  
Další dotaz pana Řeháka zazněl na způsob výběru nového nájemce kavárny ve sportovní hale, pan starosta odpověděl, 
že byl zveřejněn záměr na pronájem a přihlásil se jediný zájemce.  
Následující dotaz pana Řeháka se týkal výběrového řízení na kotelny, proč se výběrové řízení vyhlašuje až nyní, když 
provozovatel BYTEP HM s.r.o. má smlouvu do 31.12. 2020 a nechce ji prodloužit. Pan starosta odpověděl, že na jaře 
měl být vypsaný záměr, z důvodu omezeného chodu úřadu v době nouzového stavu a následně popovodňové situaci 
se posunul až na jednání rady města 7.9. 2020.  
Pan Ing. Dziedzinskyj informoval, že divadelní soubor Heřman neuskuteční divadelní představení plánované v rámci 



slavností z důvodu karantény členky souboru.  
Pan Volejník pozval na vernisáž své výstavy v pátek 25.9.2020. 
Pan Tomáš Pošík reagoval na informaci, že společnost BYTEP HM s.r.o. končí svoji činnost, pan starosta upřesnil, že 
končí pouze ve věci správy kotelen. Pak vznesl druhý dotaz k parkování u bytovky v Jiráskově ulici čp. 626, neoficiální 
vjezd k bytovce byl zrušen, a požádal o svolání schůzky, pan starosta přislíbil, že ji svolá. 
Pan Bc. Dvořák se dotázal na situaci ohledně parkování na hlavním náměstí. Pan starosta odpověděl, že v lednu 2020 
byla podaná žádost na regulaci parkování na nám. Míru s časovým omezením 2 hod. Odbor dopravy MěÚ Chrudim 
připravil a poskytl ke zveřejnění návrh vyhlášky na úpravu parkování, do tohoto návrhu byly podány námitky a nyní se 
čeká se na jejich vyřešení odborem dopravy MěÚ Chrudim. 
 
  
 

 
 
18. Závěr 

Pan starosta poděkoval za trpělivost při jednání ve ztížených podmínkách a jednání a v 18.45 jednání ukončil. 
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místostarosta 
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ověřovatel zápisu 
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